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Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 Dnr UBN 2016/14-610 

Kvalitetsanalys 2015, förskola och skola 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att skicka kvalitetsanalysen till kommunfullmäktige.  

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsenheten i uppdrag att genomföra kvalitets-

uppföljningen 2016 enligt det beskrivna upplägget. 

4. Utbildningsnämnden ger utbildningsenheten i uppdrag att följa upp varför elever på 

yrkesprogram i låg grad får grundläggande behörighet.  

5. Utbildningsnämnden ger utbildningsenheten i uppdrag att hos olika aktörer ytterligare 

påtala vikten av fler platser på lärarutbildningar för att säkra framtida personalför-

sörjning.   

 

Ärendet 

Kvalitetsanalys 2015 är en samlad analys av kvalitet och måluppfyllelse i förskola och skola 

i Nacka kommun. Under 2016 föreslår utbildningsenheten att en särskild kvalitetsuppfölj-

ning görs med rektorer och förskolechefer om deras kvalitet och kvalitetsarbete utifrån 

befintlig statistik och undersökningsresultat. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-02-01 
Bilaga 1: Resultat i enkät till huvudmännen efter kvalitetsuppföljningen i förskola och skola 
Bilaga 2: Kvalitetsanalys 2015, förskola och skola 
 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 forts 

Protokollsanteckningar 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Trots att det finns många saker att glädjas över i denna kvalitetsanalys så framgår det att vi i 

Nacka har många utmaningar där vi år efter år misslyckas med att nå dit vi vill. Vi i Miljö-

partiet har länge framhållit att elevernas rätt till reellt elevinflytande måste prioriteras det är 

inte acceptabelt att inte ens hälften av de tillfrågade eleverna på gymnasieskolan upplever 

att de kan påverka arbetssättet på lektionerna eller att de får information om hur de ligger 

till i sina kurser. Det är ytterst viktigt att huvudmännen tar den här frågan på allvar då 

denna fråga är en nyckelfråga för att komma till rätta med andra utmaningar inom skolan: 

exempelvis upplevd arbetsro och höga studieresultat. Denna utmaning gäller alla skol-

former men blir som tydligast i gymnasieskolan. När det gäller elevernas rätt till reellt in-

flytande upplever vi att den politiska majoriteten inte verkar vilja ta tag i denna utmaning, 

ett tydligt politiskt ledarskap behövs för att få med huvudmännen i detta arbete och ett 

större och bättre underlag behövs för att förstå problemet. Elever som går i gymnasiet nu 

har rätt till krafttag för att deras intressen och inflytande ska tas till vara! 

 

Espen Bjordal och Anders Andersson antecknar för Socialdemokraterna: 

Det är glädjande att resultaten i Nackas skolor i det stora hela går bra och våra elever över-

lag är högpresterande. Det finns samtidigt flera saker som är djupt oroande. Andelen hög-

skoleutbildade förskolelärare är fortsatt låg, elever känner inte att de kan påverka undervis-

ningen och endast hälften av alla gymnasieelever känner sig motiverade att lära sig mer. Att 

endast 49% av gymnasieeleverna i Nacka upplever arbetsro på lektionerna är ett stort 

problem som riskerar att begränsa både de allra ambitiösaste eleverna såväl som de som 

kämpar för att nå målen. 

Nacka är en mycket segregerad kommun, det märks inte minst inom skolväsendet. Resul-

taten skiljer sig väldigt mycket åt mellan skolor, trots detta finns inget välfungerande för-

delningssystem mellan skolor. Den nya utformningen av likvärdighetsgarantin som infördes 

2015 har ej haft önskad effekt och har snarare ökat skillnaderna än minskat dem, därför 

avsatte vi i vår budget för 2016 1,14 miljoner kronor för att utöka denna för att de skolor 

som har lite lägre resultat ska kunna få det extra ekonomiska stöd de behöver. 

Det är mycket problematiskt hur det så kallade fria skolvalet ser ut i Nacka idag, i årskurs 7 

får endast 73% av Nackas elever sitt förstaval tillgodosett, mycket på grund av våra 2 popu-

läraste kommunala skolor. Eftersom skolor vid platsbrist går efter närhetsprincipen 

drabbas vissa kommundelar hårdare än andra av detta. Alla Nackas elever har idag inte 

samma möjlighet att fritt välja skola. Denna valfrihetsillusion är ett stort slag mot jäm-

likheten. 

- - - - - 
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§ 2 Dnr UBN 2014/239-630 

Observationer i VÅGA VISA hösten 2015 samt 

uppföljning av observationer hösten 2014 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Hösten 2015 genomfördes observationer på sju förskolor, tre grundskolor och en gymna-

sieskola i Nacka inom ramen för utvärderingssamarbetet VÅGA VISA. 

Observationerna visar på välfungerande verksamhet inom förskolor och skolor i Nacka. 

Flera enheter får bedömningar som ligger mycket högt, och där verksamheten kan inspirera 

andra. Det gäller exempelvis Boo gårds skolas arbete med normer och värden, Sjölins gym-

nasieskolas arbete med kunskaper och Hedvigslunds förskolas arbete med barns inflytande. 

Fritidshemmen får mycket goda omdömen på de två skolorna med fritidshem, Boo gårds 

skola och Skuru skola. Ett utvecklingsområde på flera förskolor är att öka barnens inflytan-

de och på några behöver personalen bli mer samstämmig. Utvecklingsområden som fanns 

på flera skolor var användningen av modern teknik i undervisningen, individanpassning i 

undervisningen och mer ämnesövergripande arbetssätt. 

Uppföljningarna av förskolor och skolor som observerats för ett år sedan visar att rappor-

terna använts för att utveckla verksamheten och att de förbättringsområden som lyfts 

utvecklats. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-29 

Bilaga 1: Spindeldiagram med bedömningar i olika perspektiv, observationer hösten 2015 

Bilaga 2: Uppföljning av observationer hösten 2014 

Bilaga 3: Metoden för observationer i VÅGA VISA 

Bilaga 4: Observationsrapporter med ev kommentar från förskolechef/rektor hösten 

hösten 2015 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  
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§ 2 forts 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 3 Dnr UBN 2015/85-041 

Årsbokslut 2015 för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar fastställa årsbokslut 2015 för utbildningsnämnden. 

 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

Ärendet 
Utbildningsnämndens årsbokslut för 2015 innebär ett överskott jämfört med budget på 
4,2 miljoner kronor. Överskottet kan framför allt hänföras till förskola, pedagogisk omsorg 
och fritidshem. Grundskolan och gymnasieskolan har å andra sidan ett underskott vilket till 
stor del beror på ökat mottagande av nyanlända elever. Verksamhetsresultatet för utbild-
ningsnämnden visar på mycket goda resultat även i jämförelse med andra kommuner och 
riket. Trots dessa goda resultat når verksamheterna inte upp till den ambitionsnivå som 
utbildningsnämnden beslutat om för vissa nyckeltal. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-11 

Bilaga Verksamhetsberättelse 2015  

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Espen Bjordal antecknar för Socialdemokraterna: 

 

Nacka kommun är en bra kommun att verka och leva i och vi rankar oss bra som skol-

kommun, detta mycket tack vare många engagerade lärare, skolledare och kompetenta 

föräldrar.  

Att vi rankar oss högt i många mätningar är mycket roligt men det betyder inte att vi saknar 

utmaningar.  
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§ 3 forts 

 

En av socialdemokraterna politiska grundpelare är en bra skola, för alla. Och för att se till 

att så många som möjligt har samma förutsättning att lyckas i skolan föreslog socialdemo-

kraterna i senaste budgetförhandling en utökning av Likvärdighetsgarantin men också att 

den behöver ses över. Detta röstades dock ner av allianspartierna. Under hösten har vi 

gjort verksamhetsbesök på ett flertal skolor i kommunen och vi har då kunnat se att flera 

av de skolor som är i störst behov av resurser paradoxalt nog har fått sänkt stöd i den nya 

resursfördelningsmodellen.  

Vi tycker att detta är anmärkningsvärt och vi är oroliga att detta kommer att ha en negativ 

inverkan på skolresultat för de elever som behöver stödet som mest.  

- - - - - 
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§ 4 Dnr UBN 2015/104-710 

Omsorg på obekväm tid 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att bibehålla nuvarande system för omsorg på obekväm tid. 

 

Ärendet 

I Nacka kommun beviljas de vårdnadshavare som är berättigade till omsorg på obekväm 

tid omsorg i hemmet. Det sker genom att en av Nacka kommun anställd person tar hand 

om barnet i dess hem. Utbildningsnämnden har givit utbildningsenheten i uppdrag att kart-

lägga olika alternativ för omsorg på obekväm tid samt undersöka intresset för dessa. En al-

ternativ omsorgsform är att erbjuda omsorg på en förskola. Den omsorgsformen efterfrå-

gas i mycket liten utsträckning av de vårdnadshavare som beviljats omsorg på obekväm tid. 

Mot den bakgrunden föreslår utbildningsenheten inga förändringar i nuvarande system för 

omsorg på obekväm tid. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-04 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 5 Dnr UBN 2015/130-712 

Tillsyn och insyn i förskola och pedagogisk omsorg 

hösten 2015  
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 

Förskolor och pedagogisk omsorg håller generellt god kvalitet vilket framkommer vid 

tillsyn och insyn som utförts på förskolor och i pedagogisk omsorg under hösten 2015 

samt vid uppföljning av sanktioner som utfärdats våren 2015.  

Tre utvecklingsområden framträder: stöd i vetenskaplig grund och beprövad erfarenhet, 

barns lek- och lärmiljö samt arbetet mot diskriminering och kränkande behandling. För de 

mindre fristående förskolorna och pedagogisk omsorg är även systematiskt kvalitetsarbete 

ett utvecklingsområde.  
 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-20 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  
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§ 6 Dnr UBN 2015/96-003 

Rättning av skrivfel i Allmänna bestämmelser och 

taxebestämmelser för förskola, fritidshem och annan 

pedagogisk verksamhet 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att följande lydelse i Allmänna bestämmelser och taxe-

bestämmelser för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet ska gälla:  

”Om flera barn har samma ködatum till samma anordnare ska födelsedatum gälla som 

nästa sorteringsbegrepp, vilket innebär att de äldre barnen placeras före de yngre i kön.”. 

 

Ärendet 

I de tidigare ”Tillämpningsregler för fristående och kommunala anordnare av förskolor, 

pedagogisk omsorg och fritidshem” som antogs 10 maj 2010 förekommer ett skrivfel som 

gör att köregeln blir felaktig. Detta uppmärksammades inte i samband med omarbetningen 

av Allmänna bestämmelser och taxebestämmelser som antogs 21 maj 2015. 

Utbildningsenheten har vid närmare granskning upptäckt detta skrivfel och föreslår därför 

att formuleringen ska rättas enligt nedan: 

 

Nuvarande formulering: Den riktiga lydelsen ska vara: 

Om flera barn har samma ködatum och 

önskat placeringsdatum gäller 

födelsedatum som nästa sorteringsbegrepp, 

vilket innebär att de äldre barnen placeras 

före de yngre i kön.  

Om flera barn har samma ködatum till 

samma anordnare ska födelsedatum gälla 

som nästa sorteringsbegrepp, vilket 

innebär att de äldre barnen placeras före de 

yngre i kön. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-28 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 7 Dnr UBN 2015/139-630 

Statistik över nyanlända januari 2016 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden ger utbildningsdirektören i uppdrag att regelbundet från samtliga 

huvudmän inhämta information om aktuellt kapacitetsläge gällande antalet skolplatser 

på respektive skola. 

 

Ärendet 
Utbildningsnämnden gav vid sammanträdet den 16 september utbildningsdirektören i 
uppdrag att återkomma till nämnden med en faktaöversikt över mottagandet av nyanlända 
elever i skolor i Nacka utifrån nämndens ansvarsområden. Utbildningsenheten rapporterar 
vid varje nämndsammanträde antalet nyanlända i grundskola och gymnasieskola. 
 
Jämfört med november 2015 har antalet nyanlända i grundskolan ökat med 16 procent 
fram till 15 januari 2016. Antal nyanlända är nu 249 stycken. Elever som läser språkintro-
duktion i gymnasieskolan har under samma tid ökat med 10 procent och de är nu 130 
stycken.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-12 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag med med 

tillägget att nämnden ska ge utbildningsdirektören i uppdrag att regelbundet från samtliga 

huvudmän inhämta information om aktuellt kapacitetsläge gällande antalet skolplatser på 

respektive skola. 

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 8 Dnr UBN 2015/103-630 

Personal och barn i förskolan oktober 2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Utbildningsenheten konstaterar att andelen förskollärare i Nackas förskolor fortfarande är 

låg. 33 procent av pedagogerna är förskollärare, vilket är långt från utbildningsnämndens 

mål. Trots att förskolor med låg andel förskollärare vidtar många olika åtgärder för att öka 

andelen förskollärare märks ingen förbättring.  

Utbildningsnämnden har gett utbildningsenheten i uppdrag att med hjälp av externt stöd 

hitta verkningsfulla metoder att öka andelen förskollärare. Vidare kommer utbildnings-

enheten att undersöka VFU:ns (den verksamhetsförlagda delen av förskollärarutbildningen) 

roll för att rekrytera nyexaminerade förskollärare.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-28 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 9 Dnr UBN 2016/12 

Miljöcertifiering av Nackas  förskolor 
Motion 14 december 2015 från Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP)  
 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen ”Miljöcertifiering av 

Nackas förskolor” av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP).  

 

Ärendet 

Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i en motion Nacka kommunfull-

mäktige att kommunen via en morot försöker få så många som möjligt av kommunens 

förskolor att miljöcertifiera sig. Förebyggande miljöarbete är ett område som redan sä-

kerställs och regleras av förskolans läroplan. Att särskilt premiera just förebyggande 

miljöarbete framför de andra delarna i läroplanen kan ge felaktiga signaler om hur för-

skolorna ska prioritera sitt arbete. Utbildningsenheten bedömer att förslaget om att 

premiera miljöcertifierade förskolor bör avslås.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-30 

Motionen 

Bilaga 2 Utdrag ur förskolans läroplan (Lpfö-10) 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag. 

 

Magnus Söderström (MP) yrkar bifall till motionen.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Tobias Nässén ställer sitt bifall till utbildningsenhetens förslag mot 

Söderströms bifall till motionen och finner att nämnden beslutat i enlighet med sitt förslag. 

 

Votering begärs. Den som röstar för Tobias Nässéns förslag att bifalla utbildningsenhetens 

förslag röstar ja. Den som röstar för Magnus Söderströms bifall till motionen röstar nej. 
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§ 9 forts 

 

Votering genomförs 

 

  Ja Nej 

 Tobias Nässén (M) X  

 Lena Linnerborg (L)  X  

 Espen Bjordal (S)   X 

 David Erixon (M) X  

 Christina Rinman (M) X  

 Håkan Ekegren (C) X  

 Karolina Johansson KD) X  

 Ulrika Bjare (S)  X 

 Magnus Söderström (MP)  X 

 Margareta Jonsson (NL)  X 

 Summa  6 4 

 

Utbildningsnämnden har därmed med 6 ja-röster mot 4 nej-röster beslutat att bifalla Tobias 

Nässéns förslag. 

 

Reservationer 

Magnus Söderström (MP) och Espen Bjordal (S) reserverar sig mot beslutet.  

Protokollsanteckningar 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Beredningen av den här motionen signalerar något väldigt allvarligt: ett totalt ointresse för 

politiska idéer som går ut på att underlätta för förskolor som vill genomföra konkreta sats-

ningar på sin verksamhet utifrån aspekter av läroplansuppdraget. Det är dessutom väldigt 

allvarligt att det i beredningen av denna motion signaleras att om vi som politiker beslutade 

om att ge incitament för att förskolor ska kunna miljöcertifiera sig så skulle inte förskolan 

klara av att jobba med de andra delarna av läroplanen. Vi vet att förskolorna i Nacka är 

professionella nog att kunna tolka uppdraget som det är beskrivet i läroplanen på ett sätt 

som gör att man inte ställer de olika perspektiven emot varandra: bara för att man som 

kommun signalerar att det är positivt att förskolor miljöcertifierar sig och på så sätt jobbar 

konkret med hållbar utveckling betyder det alltså inte att man prioriterar ner de andra 

delarna av uppdraget. Beslutet att en förskola ska miljöcertifiera sig ligger alltid hos den 

enskilda huvudmannen (förhoppningsvis i samråd med personalen) och även om tjän-

steskrivelsen är skriven som om motionen går ut på att tvinga verksamheter att certifiera 

sig så är det inte det som motionen föreslår!  

Vi tror och hoppas att kommunfullmäktige är kloka nog att sympatisera med visionen om 

att fler förskolor får möjlighet att miljöcertifiera sig och bifaller motionen, det är också 
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tråkigt att beredningen av motionen inte har föranlett några konkreta förslag på hur 

incitament ska kunna skapas. 

- - - - - 
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§ 10 Dnr UBN 2015/32-610 

Svar på politikerinitiativ om en satsning på reellt 

elevinflytande av Magnus Söderström (MP) 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att lämna politikerinitiativet av Magnus Söderström (MP) om 

en satsning på reellt elevinflytande utan åtgärd. Därmed är politikerinitiativet färdig-

behandlat. 

 

Ärendet 

I ett politikerinitiativ av Magnus Söderström (MP) till utbildningsnämnden föreslås att 

elevers reella inflytande i skolan ska främjas genom att utbildningsenheten får i uppdrag att 

anordna ett utvecklingsprojekt samt genomföra exempelvis djupintervjuer av elever. 

Utbildningsnämnden föreslås också årligen uppmärksamma en skola som jobbar på ett bra 

sätt med elevernas reella inflytande. Mot bakgrund av den rådande ansvarsfördelningen och 

att utbildningsenheten på flera olika sätt redan uppmärksammar och främjar goda resultat 

vad gäller elevernas reella inflytande så föreslås att utbildningsnämnden lämnar politiker-

initiativet utan åtgärd.   

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-25 

Politikerinitiativet 

 

Yrkanden 

Magnus Söderström (MP) yrkar bifall till politikerinitiativet. I detta yrkande instämmer 

Espen Bjordal (S). 

 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag samt avslag på 

Magnus Söderströms yrkande. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Tobias Nässén ställer sitt bifall till utbildningsenhetens förslag mot 

Söderströms bifall till politikerinitiativet och finner att nämnden beslutat i enlighet med sitt 

förslag. 
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§ 10 forts 

 

Votering begärs. Den som röstar för Tobias Nässéns förslag att bifalla utbildningsenhetens 

förslag röstar ja. Den som röstar för Magnus Söderströms bifall till politikerinitiativet röstar 

nej. 

 

 

Votering genomförs 

 

  Ja Nej 

 Tobias Nässén (M) X  

 Lena Linnerborg (L)  X  

 Espen Bjordal (S)   X 

 David Erixon (M) X  

 Christina Rinman (M) X  

 Håkan Ekegren (C) X  

 Karolina Johansson KD) X  

 Ulrika Bjare (S)  X 

 Magnus Söderström (MP)  X 

 Margareta Jonsson (NL)  X 

 Summa  6 4 

 

Utbildningsnämnden har därmed med 6 ja-röster mot 4 nej-röster beslutat att bifalla Tobias 

Nässéns förslag. 

 

 

Reservationer 

Magnus Söderström (MP), Espen Bjordal (S) och Margareta Jonsson (NL) reserverar sig 

mot beslutet.  

 

Protokollsanteckningar 

Margareta Jonsson antecknar för Nackalistan följande: 

Bakgrund: 

Endast 48% av gymnasieleverna i Nacka anser att de kan påverka arbetssättet under  

lektionerna. 

Endast 65% av gymnasieeleverna anser att de är med och planerar arbetet i skolan. 

Andelen gymnasieelever som är motiverade att lära sig mer har sjunkit och är långt från 

uppställt mål. 

Dessa upplysningar talar sitt tydliga språk. Insatser måste till.  
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Utbildningsenheten menar att man på olika sätt uppmärksammat problemet. Både elever 

och skola känner säkert också redan till hur situationen ser ut. Uppmärksamhet är inte nog.  

Här behövs insatser. Annars är det lätt att det går ytterligare år utan förändring. 

- Att vara aktiv aktör i sitt eget arbete, på sin egen arbetsplats, läs sin egen 

gymnasieskola innebär ett aktivare ansvarstagande för sitt eget lärande.  

En ökad delaktighet innebär också att motiveringen att lära sig mer ökar. 

Utbildningsnämnden har som en av sina uppgifter att följa upp resultat. Om nu utbild-

ningsnämnden inte har att initiera utvecklingsprojekt så skulle utbildningsnämnden i sitt 

agerande på ett indirekt sätt kunna stödja och entusiasmera till  att det anordnas olika 

utvecklingsprojekt vad gäller elevers reella inflytande. 

Förslagsvis genom att  

Utbildningsnämnden årligen uppmärksammar en skola som på ett förtjänstfullt sätt visat att 

de ger eleverna stora möjligheter till ett reellt inflytande  

 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Trots att utbildningsnämnden år efter år misslyckas med att nå de uppsatta målen gällande 

reellt elevinflytande så bemöts konkreta förslag för att förbättra möjligheterna att nå dessa 

mål med ointresse. Vi i Miljöpartiet tror på att ett tydligt politiskt ledarskap är viktigt i dessa 

frågor och för att komma vidare måste rektorer, lärare och elever få delge sina tankar kring 

utmaningen med reellt elevinflytande. Det räcker inte med enkäter eller enskilda samtal 

med endast huvudmän. Det är uppenbart att det saknas en politisk vision att nå dessa mål 

så frågan blir: under hur många år framöver är det okej att fortsätta misslyckas med detta 

mål? Under hur många år ska elever i Nackas skolor fortsätta att uppleva att de inte inge 

ges möjlighet till reellt inflytande? 

Under samma nämndsammanträde som det här politikerinitiativet röstades ner presente-

rades förslag på hur utbildningsenheten genom samtal med huvudmännen ska lyfta upp 

utmaningar som är kopplade till de mål och nyckeltal som nämnden har satt upp. Detta är 

en snarlik åtgärd som presenteras som förslag i politikerinitiativet med en viktig skillnad: vi 

i Miljöpartiet efterfrågar mer kvalitativt underlag där elever och lärare kommer till tals 

gällande elever möjligheter till reellt inflytande. Samtal mellan tjänstemän på utbildnings-

enheten och huvudmännen kan föras i all oändlighet men vi kommer aldrig problemet 

närmre om inte lärare och elever utfrågas om hur det faktiskt ser ut i faktiska undervis-

ningssituationer.  

Vi reserverar oss självfallet mot ett beslut som i praktiken innebär status quo: inga nya 

riktade åtgärder genomförs och vi kommer förmodligen inte nå nämndens uppställda mål 

nästa år heller. 
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§ 10 forts 

 

Espen Bjordal antecknar för Socialdemokraterna följande:  

Socialdemokraterna stödjer miljöpartiets politikerinitiativ gällande reellt inflytande. Nacka 

skolor fungerar bra på många sett. Dock finns det utmaningar. Vi har under flera år kunna 

se röda siffror på bl.a. reellt inflytande och att skolorna i Nacka här inte når upp till utbild-

ningsnämndens nyckeltal. För att kunna vända dessa siffror krävs handling från oss politi-

ker. När det gäller frågan om reellt inflytande handlar det om att elever ska utveckla sin 

demokratiska kompetens och finna det meningsfullt att delta i demokratiska processer. Det 

handlar med andra ord om att ge eleverna demokratins verktyg, reellt inflytande samt väcka 

deras vilja och engagemang att använda dessa verktyg. Att skolorna i Nacka år efter år inte 

uppfyller nämndens nyckeltal är allvarligt och vi måste gå till handling. Att majoriteten i 

Nacka väljer att inte ta denna fråga på allvar tycker vi är anmärkningsvärt. Vi har förståelse 

för att det är svårt att förstå vad som är orsaken till de röda siffrorna och för det tror vi likt 

miljöpartiet att en vi kvalitativt behöver undersöka samt också ge pedagoger verktyg och 

förutsättningar att arbeta med dessa frågor. 

- - - - - 
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§ 11 Dnr UBN 2015/32-610 

Uppdrag med anledning av politikerinitiativ - 

Kontaktytor för elever och utbildningsenheten 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsenheten ska fortsätta med de kontaktytor som 

finns idag och inte införa några nya.  

 

Ärendet 

Miljöpartiets Magnus Söderström har lämnat ett politikerinitiativ: "Vi i Miljöpartiet ser ett 

stort behov av tydliga kontaktytor där både utbildningsenheten och elever vid behov 

enklare kan lyfta viktiga frågor. Utbildningsnämnden gav utbildningsenheten i uppgift att 

utreda behovet av ytterligare ytor för kontakt mellan elever och utbildningsenheten och hur 

dessa i så fall skulle införas och i vilken form. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-01-13 

 

Yrkanden 

Magnus Söderström (MP) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag. 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Magnus Söderströms yrkande.  

 

- - - - - 
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§ 12 

Aktuell information 
 

Ärendet  

Lotta Valentin informerar gymnasieregionen och om om gymnasieintagningen.  

 

Ordförande Tobias Nässén informerar om yttrande från Nacka kommun gällande SOU 

2016:9 Plats för nyanlända i fler skolor 

 

Utbildningsexpert Åsa Arnell informerar om kommande remisser, propositioner, förslag till 

lagändringar mm. Informationen omfattar bland annat följande. 

 Lagrådsremiss om tilläggsbeloppen. Det ska vara individuellt utifrån elevernas 

behov. Ska också kunna avse extraordinära åtgärder i undervisningen.  

 Remiss offentlig utredning om skolpliktsfrågor. Förskoleklassen föreslås bli 

obligatorisk för sexåringar. Skolplikten förlängs för dem som riskerar att inte bli 

behöriga till gymnasiet.  

 Pågående utredningar är Skolkommissionen, utredning om reglerna för  fjärrunder-

visning, Läsa, räkna skriva-garanti och Läsa, räkna skriva-garanti för nyanlända. 

Protokollsanteckning från nämnden 

Vi vill understryka vikten av att behålla en länsgemensam gymnasieregion där eleverna kan 

välja program och skola fritt i hela länet. Denna möjlighet ses som både naturlig och 

värdefull bland eleverna i gymnasieskolan, och följer av det avtal som samtliga kommuner i 

länet har skrivit under. Avtalet möjliggör för elever från Nacka att gå på en gymnasieskola i 

till exempel Stockholm, och för elever från Stockholms stad att gå på till exempel Nacka 

gymnasium.  

Vi vill värna denna valmöjlighet för eleverna och vill utveckla gymnasieregionen ytterligare 

inom ramen för samarbetet i Kommunförbundet i Stockholms län (KSL), inte försämra 

valmöjligheterna. 

För Moderaterna, Tobias Nässén (ordf.) 

För Liberalerna, Lena Linnerborg (1:e vice ordf.) 

För Centerpartiet, Håkan Ekengren 

För Kristdemokraterna, Karolina Johansson 

För Socialdemokraterna, Espen Bjordal (2e vice ordförande) 

För Miljöpartiet, Magnus Söderström 

För Nackalistan, Margareta Jonsson 

- - - - - 
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§ 13 

Inkomna skrivelser 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av skrivelsen. 

Inkomna skrivelser 

Sammanfattning av kvalitetsrapporten och bedömning av måluppfyllnadsgrad 2015 

Kvalitetsrapport 2015 för Grundläggande och gymnasial vuxenutbildning och svenska för 

invandrare 

Information från Forum Funktionshinder 

- - - - -  
 

§ 14 

Avgivna skrivelser 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av yttrandet. 

Avgivna skrivelser 

Yttrande från Nacka kommun gällande SOU 2016:9 Plats för nyanlända i fler skolor 

- - - - -  
 

 

§ 15 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av besluten. 

Delegationsbeslut  

Sammanställning av beslut om dispens till förskoleplacering, dispens till 

fritidshemsplacering mm januari tom december 2015 

Sammanställning av beslut om taxiresor, skolskjuts, mottagande i särskola, beslut om 

intagning i gymnasiesärskola juli tom december 2015 

Sammanställning av beslut om auktorisation av förskola, auktorisation av pedagogisk 

omsorg, av auktorisation och omsorg på obekväm tid januari tom december 2015 

- - - - - 
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§ 16 

Protokoll 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av protokollsutdragen. 

 

Protokoll 

Kommunfullmäktige § 16 2016 bordlagt ärende om val ersättare för Johanna Svederud (C) 

Kommunfullmäktige § 11 2016 val av ny ledamot Micael Carlsson (NL) 

- - - - -  

 

 

§ 17 

Kurser och konferenser mm 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av konferensinbjudningen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att 3 representanter för majoritet 2 representanter för 

oppositionen får delta i konferensen Utmaningar för svensk skola i världsklass, SNS 

skolpolitiska konferens 21-22 mars 2016 i Stockholm på nämndens bekostnad. Arvode, 

ersättning för förlorad arbetsförtjänst mm utgår enligt fastställda regler.  

 

Konferensinbjudning  

Utmaningar för svensk skola i världsklass, SNS skolpolitiska konferens 21-22 mars 2016 i 

Stockholm 

- - - - - 

 

 

 
 
 


